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     V Kladně dne 12.2.2024 
č.j. 84/2024 

 
 
Vážení zástupci obcí, účastníci Memoranda o společné iniciativě (Memorandum), 
 
 
Vodárny Kladno – Mělník, a.s. (VKM) se obdrženým Memorandem podrobně zabývaly a následně 
bylo projednáno na jednání představenstva společnosti dne 25. ledna 2024. 
 
VKM byly zřízeny za účelem uspokojování potřeb veřejného zájmu, a to zejména pro zabezpečení 
obyvatel kvalitní pitnou vodou a účinné vyčištění odpadních vod v regionu bývalého státního podniku 
Středočeské vodovody a kanalizace. 
Jedním z cílů společnosti je udržení sociálně únosné ceny vodného a stočného a tento cíl musí být 
dosahován v souladu s dalšími hlavními cíli, kterými jsou společensky odpovědný přístup k vlastní 
činnosti, dlouhodobá ochrana zdrojů pitné vody, ochrana životního prostředí a zajištění obnovy 
našeho majetku. 
Tyto úkoly/cíle musí být dosahovány současně a nelze nadřazovat jeden nad druhý. 
 
Naše společnost je povinna dle Zákona o vodovodech a kanalizacích zajistit jejich plynulé a bezpečné 
provozování a vytvářet rezervu finančních prostředků na jejich obnovu. A právě proto jsme pro rok 
2024 stanovili cenu vodného a stočného tak, abychom byli schopni vytvořit dostatek prostředků 
zejména pro obnovu a opravy naší infrastruktury.  
Zejména naše vodárenská soustava KSKM (Kladno – Slaný – Kralupy – Mělník) se totiž dostává 
do období, kdy od její výstavby uplynulo již téměř 60 let a náklady na její obnovu a opravy 
dramaticky narůstají. 
Proto jsme byli nuceni navýšit prostředky na investice do obnovy o 113 milionů korun a opravy 
majetku o další desítky milionů. Ostatní náklady společnosti a náklady na správu, údržbu 
a provozování našich vodovodů a kanalizací rostou meziročně o 7 %, což je relativně výrazně pod 
téměř 11 % inflací, kterou i Vy uvádíte ve svém návrhu. 
 
Vážení účastníci Memoranda, Vaši výzvu jsme vzali zcela vážně a opětovně jsme posoudili nutnost 
výše stanovených cen vodného a stočného pro rok 2024. Konstatujeme, že neučiněním tohoto 
zodpovědně zváženého kroku bychom v dlouhodobém horizontu ohrozili stabilitu a kvalitu 
zásobování obyvatel pitnou vodou a likvidaci vod odpadních. Současně bychom způsobili, že by ceny 
v budoucnu již opravdu přerostly sociální únosnost, jelikož degradaci naší soustavy z důvodu jejího 
stárnutí zastavit nelze, a tudíž bychom o prostředky neinvestované v letošním roce museli výrazněji 
navýšit cenu v letech následujících. 
 
Jsme si vědomi, že aktuální zvýšení cen je výrazné, ale díky tomu již počínaje rokem 2024 budeme 
schopni investovat více prostředků do obnovy naší páteřní infrastruktury. Cena stanovená pro rok 
2024 se podle akcionářské dohody udrží minimálně i v letech 2025 a 2026.  
 
Také je třeba připomenout, že voda nadále zůstává dotovanou komoditou, jejíž opravdová hodnota 
činí 230 až 240 korun za kubík. Stanovená částka 175 korun znamená v realitě pro každou osobu 
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přibližně devadesáti až stokorunové navýšení v rodinném rozpočtu za měsíc. Když vše převedu 
na jiné komodity, v té samé cenové relaci mluvíme měsíčně ani ne o třech litrech benzínu nebo o třech 
pivech v restauraci. Pro vodárny to ovšem znamená zajištění zcela nezbytné rekonstrukce 
infrastruktury a zabezpečení dodávek vody. Byť tedy někdo píše o ohromném zdražování, 
s porovnáním nárůstu cen energií jako je plyn, elektřina nebo dokonce nynějších výdajích 
za potraviny, jedná se o mnohonásobně menší výdaj. 
 
Přiznávám, že pro mě bylo s podivem, když se k Memorandu připojily i ty obce, které chtějí 
vybudovat přivaděč, jenž je důležitou a významnou investicí. Chtít investovat a zároveň držet cenu 
se zde opravdu navzájem vylučuje.  
 
Závěrem bych si dovolil připomenout, že i jako starostové máme povinnost zajistit pitnou vodu 
do našich obcí.  
 
Z pozice předsedy představenstva Vám chci poděkovat za projevenou vůli a názor. 
 
 
S úctou a pozdravem  
 
 
 
 
 
 
Mgr. Milan Volf v.r.      Mgr. Jana Poláková v.r. 
předseda představenstva      místopředsedkyně představenstva  
 
 
 
 
 
 
 
 


